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PROTOKÓŁ  NR  2/1/2019 

Z  POSIEDZENIA  KOMISJI  ZDROWIA 

I  RODZINY  RADY MIASTA TORUNIA 

 

z  7 stycznia 2019 roku 

 

Posiedzenie prowadziła radna Krystyna Żejmo-Wysocka Przewodnicząca Komisji Zdrowia  

i Rodziny Rady Miasta Torunia. 

Porządek posiedzenia: 

1.Sprawy organizacyjne:  

a. stwierdzenie quorum, b. przyjęcie  porządku  posiedzenia. c. przyjęcie protokołu. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Programu naprawczego dla 

Specjalistycznego Szpitala Miejskiego im. M. Kopernika w Toruniu”. Druk nr 7.  

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia programu pn.: „Program naprawczy 

Miejskiej Przychodni Specjalistycznej w Toruniu na lata 2018-2020”. Druk nr 5. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Programu naprawczego  Zakładu 

Pielęgnacyjno-Opiekuńczego im. Księdza Jerzego Popiełuszki w Toruniu. Druk nr 6.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej pn. 

„Qźnia zdrowia – program wczesnego wykrywania nadwagi i otyłości wśród osób w wieku 

produkcyjnym po 40 r.ż. w Toruniu” na lata 2019-2022. Druk nr 21. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu potrzeb w zakresie wykonywania 

prac społecznie użytecznych w roku 2019. Druk nr 51. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny 

wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej – Druk nr 8. 

8. Dyskusja nad propozycjami do planu pracy Komisji na rok 2019. 

9. Korespondencja.  

10. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Realizacja porządku posiedzenia: 

Ad. 1. a. stwierdzenie quorum.  

Quorum stwierdzono.  

Lista obecności członków Komisji oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu.  

Ad. 1. b. przyjęcie porządku posiedzenia.  

Zaproponowany porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag. 

Ad. 1.c. przyjęcie protokołu.  

Realizację punktu przeniesiono na kolejne posiedzenie komisji.  
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Ad 2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Programu naprawczego dla 

Specjalistycznego Szpitala Miejskiego im. M. Kopernika w Toruniu”. Druk nr 7.  

Zref. Izabela Miłoszewska Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej, Krystyna Zaleska 

Dyrektor Specjalistycznego Szpitala Miejskiego w Toruniu. 

Pytania i dyskusja: 

Jakub Hartwich 

Zapytał, czy wzorem Szczecina osoby niepełnosprawne, na podstawie karty osoby 

niepełnosprawnej, mogą być zwolnione z opłat za korzystanie ze szpitalnego parkingu? Dodał, 

że wystosował do pani dyrektor Zaleskiej pismo w tej sprawie. Chciał również umówić się na 

spotkanie. 

 

Krystyna Żejmo-Wysocka 

Zwróciła uwagę, że ta kwestia nie jest przedmiotem opiniowanego projektu uchwały, ale  

z pewnością pani dyrektor odniesie się do pytania. 

 

Krystyna Zaleska 

Poinformowała, że zaprasza pana radnego na spotkanie, na którym zasygnalizowany problem 

zostanie szczegółowo omówiony i wyjaśniony.   

Podkreśliła, że sytuacja, która obecnie ma miejsce jest związana z rozbudową szpitala  

i fizycznym brakiem miejsc. Poinformowała, że Narodowy Fundusz Zdrowia nie finansuje 

utrzymania parkingów, telewizji w szpitalu i innych elementów, składających się na warunki 

lokalowe, których oczekuje pacjent. Fundusz finansuje tylko i wyłącznie świadczenia. 

Oczywiście im placówka bogatsza, tym więcej może zaoferować swoim pacjentom.  

 

Izabela Miłoszewska 

Sprostowała informację przekazaną przez radnego Jakuba Hartwicha,  powiedziała że osoby 

niepełnosprawne korzystają z parkingów na podstawie karty parkingowej, a nie karty osoby 

niepełnosprawnej. 

 

Adrian Mól 

Zapytał o kwestie związaną z dyspozytornią i przesyłaniem pacjentów. Czy prowadzone są 

analizy strat? 

 

Krystyna Zaleska 

Wyjaśniła, że taką analizę prowadzi się  co miesiąc. Izba przyjęć jest ośrodkiem, w którym 

koszty nie są pokrywane nawet w 50 % . Na taką sytuację ma wpływ kategoria przyjętego 

pacjenta, który nie tylko musi być zdiagnozowany, ale często przewieziony do innej placówki, 

ponieważ został niewłaściwie skierowany do Szpitala Miejskiego. 

 

Adrian Mól 

Zapytał jakiego rzędu są to kwoty? 

 

Krystyna Zaleska 

Powiedziała że dysponuje wskaźnikami finansowymi. Przychód, za trzy kwartały wynikający 

z kontraktu z NFZ wynosi 1,9 mln zł natomiast koszty to 3 mln zł.  Ta kwestia jest przedmiotem 

szczególnej comiesięcznej analizy prowadzonej przez zakład. Szczegółowe informacje 

dotyczące funkcjonowania izby przyjęć  zostały przekazane do służb wojewody. 
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Dodała, że szpital podejmuje działania w sprawie utworzenia oddziału ratunkowego. Złożony 

został wniosek w Ministerstwie Zdrowia w sprawie rozpatrzenia możliwości utworzenia SORu. 

Jest to przedmiotem szczegółowych analiz na poziomie Ministerstwa. Dodała, że musiałby być 

ogłoszony konkurs, koncepcję  zakład już ma, chyba że SOR, który ma zostać uruchomiony za 

dwa lata w Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym zaspokoi potrzeby wszystkich mieszkańców. 

Podkreśliła,  że do Szpitala Miejskiego kierowana jest duża grupa pacjentów, którzy powinni 

trafić do różnych oddziałów Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego, takich jak: chirurgia 

szczękowa, laryngologia, położnictwo, chirurgia naczyniowa. Dysponuje szczegółowymi 

danymi. Dodała, że w Szpitalu Miejskim, podobnie jak w placówkach całego kraju jest wielu 

pacjentów źle rokujących, a wynika to z braku miejsc opieki długoterminowej. W tym zakresie 

gmina powinna podejmować stosowne działania. Podkreśliła, że na poprawę sytuacji szpitala 

może wpłynąć utworzenie oddziału udarowego, są stosowne plany. Pacjent leczony na tym 

oddziale, zgodnie z warunkami umowy, ma lepsze finansowanie niż pacjent leczony według 

tych samych standardów na innym oddziale.   

Poinformowała również, że  NFZ potwierdził że izba przyjęć w Szpitalu Miejskim działa 

często  jak Szpitalny Oddział Ratunkowy. Natomiast izba powinna świadczyć opiekę 

zdrowotną w stanie nagłym lub planowym,  a nie  diagnozować pacjenta cały dzień. Dodała, że 

zwłaszcza, gdy zdarzają się duże wypadki, służby ratownictwa medycznego dzielą pacjentów  

na jednostki, a taki podział powinien uwzględniać możliwości  placówki. 

Natomiast  możliwości Szpitala Miejskiego są dużo mniejsze niż SOR.  

Szpital informuje o tym fakcie służby wojewody. Podkreśliła, że nie jest zwolenniczką 

włączenia  Stacji Pogotowia  do struktur Szpitala Wojewódzkiego, ponieważ uważa że jeżeli  

w mieście funkcjonuje więcej niż jeden szpital, to te służby powinny być niezależne. 

Oczywiście pan Marszałek miał prawo podjąć taką, a nie inną decyzję w tej sprawie, Jednak  

w Polsce nie ma drugiego takiego miasta, gdzie przy kilku szpitalach SOR jest w strukturze 

jednego z nich. Podkreśliła, że ościenne szpitale tę sytuację wykorzystują, przewożą pacjentów 

do Szpitala Miejskiego, bez wcześniejszych uzgodnień czego skutkiem jest np. przepełniony 

oddział internistyczny. Problem zabezpieczenia świadczeń dla mieszkańców Torunia  

w zakresie interny jest poważny, gdyż właśnie na tym oddziale najbardziej brakuje 

łóżek. Problem jest szerszy, a jego początkiem jest funkcjonowanie systemu ratownictwa  

w mieście.  

 

Andrzej Rakowicz 

Podkreślił, że to mieszkańcy Torunia muszą zapłacić za nadwykonania, stąd program 

naprawczy i proponowane działania. Szpital jest tak zorganizowany że na bieżącej, 

zakontraktowanej działalności nie generuje żadnej straty. Jedynie nadwykonania lub sytuacje, 

o których mówiła pani dyrektor generują zwiększenie deficytu, który w konsekwencji 

pokrywają w części mieszkańcy miasta. 

 

  

Komisja Zdrowia i Rodziny  Rady  Miasta  Torunia po zapoznaniu się  

z powyższym  projektem uchwały zaopiniowała go pozytywnie stosunkiem głosów: 

   

5 / 0 /  0 

 

 

 

Opinia Komisji oraz projekt uchwały wg Druku nr 7 stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
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Ad 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia programu pn.: „Program 

naprawczy Miejskiej Przychodni Specjalistycznej w Toruniu na lata 2018-2020”. Druk nr 5. 

Zref. Izabela Miłoszewska Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej. 

Pytań i dyskusji nie było. 

 

Komisja Zdrowia i Rodziny Rady  Miasta  Torunia po zapoznaniu się  

z powyższym  projektem uchwały zaopiniowała go pozytywnie stosunkiem głosów: 

5 / 0 /  0 

 

 

Opinia Komisji oraz projekt uchwały wg Druku nr 5 stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Programu naprawczego  

Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczego im. Księdza Jerzego Popiełuszki w Toruniu. Druk nr 6.  

Zref. Izabela Miłoszewska Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej, Andrzej 

Rakowicz Zastępca Prezydenta Miasta.  

Pytań i dyskusji nie było.  

Krystyna Żejmo –Wysocka 

Podkreśliła, że zawsze będę osoby oczekujące na miejsce w tej placówce, ponieważ świadczy 

usługi na bardzo wysokim poziomie.  

 

Komisja Zdrowia i Rodziny  Rady  Miasta  Torunia po zapoznaniu się  

z powyższym  projektem uchwały zaopiniowała go pozytywnie stosunkiem głosów: 

   

5 / 0 /  0 

 

Opinia Komisji oraz projekt uchwały wg Druku nr 6 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

 

Ad 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej pn. 

„Qźnia zdrowia – program wczesnego wykrywania nadwagi i otyłości wśród osób w wieku 

produkcyjnym po 40 r.ż. w Toruniu” na lata 2019-2022. Druk nr 21. 

Zref. Izabela Miłoszewska Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej. 

Pytań i dyskusji nie było.  

 

Krystyna Żejmo -Wysocka 

Podkreślił, że to bardzo dobry program, zna osoby które w nim uczestniczyły.  
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Komisja Zdrowia i Rodziny  Rady  Miasta  Torunia po zapoznaniu się  

z powyższym  projektem uchwały zaopiniowała go pozytywnie stosunkiem głosów:   

 

5 / 0 /  0 

 

 

Opinia Komisji oraz projekt uchwały wg Druku nr 21 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych w roku 2019. Druk nr 51. 

Jarosław Bochenek Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. 

Pytania: 

Jakub Hartwich 

Zapytał, czy w tym programie znajdzie się miejsce dla osób niepełnosprawnych? 

 

Jarosław Bochenek 

Odpowiedział, że tak, jeżeli osoba niepełnosprawna jest osobą bezrobotną, zarejestrowaną, bez 

prawa do zasiłku, a nie osobą poszukującą pracy, oraz pod warunkiem, że zakład, który ją 

przyjmuje będzie dostosowany do możliwości świadczenia pracy przez osobę 

niepełnosprawną.  

Dodał, że osoba, która posiada rentę może być tylko osobą poszukującą pracy i z tego programu 

nie może skorzystać. To wynika z ogólnych przepisów ustawy o promocji zatrudnienia  

i instytucjach rynku pracy. 

 

Krystyna Żejmo-Wysocka 

Dodała, że niepełnosprawność nie jest przeszkodą w podjęciu pracy w ramach prac społecznie 

użytecznych. Zapewniła radnego, że gdyby zaistniała taka sytuacja, że dana placówka nie 

mogła przyjąć osoby niepełnosprawnej, zostanie zaproponowana  inna.   

  

Dyskusji nie było.  

 

Komisja Zdrowia i Rodziny  Rady  Miasta  Torunia po zapoznaniu się  

z powyższym  projektem uchwały zaopiniowała go pozytywnie stosunkiem głosów: 

   

 

5 / 0 /  0 

 

Opinia Komisji oraz projekt uchwały wg Druku nr 51 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów 

oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej – Druk nr 8. 

Zref. Ewa Banaszczuk-Kisiel Dyrektor Wydziału Promocji i Turystyki. 

Pytań i dyskusji nie było. 

 

Komisja Zdrowia i Rodziny  Rady  Miasta  Torunia po zapoznaniu się  

z powyższym  projektem uchwały zaopiniowała go pozytywnie stosunkiem głosów: 

   

5 / 0 /  0 

 

 

Opinia Komisji oraz projekt uchwały wg Druku nr 8 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

 

Ad. 8. Dyskusja nad propozycjami do planu pracy Komisji na rok 2019. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała,  że propozycje do planu pracy złożył radny Jakub 

Hartwich.  

Prosiła o przekazywanie drogą elektroniczną propozycji zagadnień, które będą przedmiotem 

analizy Komisji w roku bieżącym. Na kolejnym posiedzeniu, które odbędzie się w lutym, 

Komisja przyjmie plan pracy.   

 

Ad 9. Korespondencja.  

Nie było. 

 

Ad 10. Wolne wnioski i zapytania. 

Komisja jednogłośnie zaaprobowała propozycję Przewodniczącej Komisji dotyczącą publikacji 

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Torunia protokołów z posiedzeń Komisji.  

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Protokołowała: 

Jolanta Król 

 

Przewodnicząca  

Komisji Zdrowia i Rodziny  

Rady Miasta Torunia 

 

 

Krystyna Żejmo-Wysocka 


